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Ældrerådene har udbedt sig svar på høringssvaret fra den 6. 
september 2006 om Budgetforslag 2007. 

Ældrerådene tager i høringssvaret afstand fra processen i forhold til
prioriteringsrummet. I den nuværende proces tilvejebringer 
udvalgene prioriteringsrummet i forbindelse med budgetforslaget i 
februar-april, mens prioriteringsrummet udmøntes i august-
september i forbindelse med budgetforhandlingerne. 

Tilvejebringelsen af et prioriteringsrum er bl.a. nødvendiggjort af 
kravet til kommunerne om 0-vækst. Kommunerne skal derfor finde 
midler til nye initiativer – f.eks. på ældreområdet - via intern 
omstilling og effektiviseringer.

Økonomiudvalget har den 12. september drøftet en ny proces for 
prioriteringsrummet for 2008, der indebærer, at det fortsat er 
fagudvalgene der har ansvaret for at udarbejde egne budgetforslag, 
men at beslutningen om, hvor der skal omprioriteres, og hvilke 
serviceområder der skal opprioriteres, besluttes sideløbende i 
forbindelse med de politiske forhandlinger om budgettet i 
september måned. Den nye proces vedr. prioriteringsrummet for 
budget 2008 indgår som en del af budgetaftalen vedr. budget 2007. 

I budgetaftalen vedrørende budget 2007 er det aftalt, at der 
iværksættes en række initiativer inden for ældreområdet. Midlerne 
går til 

• en styrket efteruddannelsesindsats for personale og ledere

• et pilotprojekt for selvvisitering til plejehjem

• to nye demenscentre 

• en styrket klageadgang ved etablering af en egendrift-
funktion hos borgerrådgiveren. 

• modernisering af utidssvarende plejeboliger

I alt er der afsat 70,7 mio. kr. til ældreområdet i 2007

Ældrerådene bemærker, at de midler der tilføres ældreområdet over 
bloktilskuddet reelt bør tilgå ældreområdet. Københavns Kommune 
modtager i størrelsesordenen 58 mio. kr. over bloktilskuddet, 
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hvilket er mindre end det beløb, der samlet er afsat til ældreområdet
i budgetaftalen.

Venlig hilsen

Ritt Bjerregaard 

På vegne af Økonomiudvalget


